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Protokół 
z posiedzenia Komisji BudŜetu i Finansów Rady Miejskiej w Więcborku, 

odbytego w dniu 27.01.2010r. 
 
 
 
Spotkanie odbyło się w salce narad Urzędu Miejskiego w Więcborku. 
 
Posiedzenie trwało od godz. 10.00 – do godz. 12.00 
 
Obecność według załączonej listy obecności. 
 
Spoza Komisji w spotkaniu uczestniczyli: 
 
1. Przewodniczący Rady Miejskiej            - Józef Kujawiak 
2. Burmistrz Więcborka      - Paweł Toczko 
3. Skarbnik Gminy       - Władysław Rembelski 
4. Dyrektor MGOPS Więcbork                     - Tomasz Siekierka 
5. Przewodnicząca Związku Nauczycielska 
    Polskiego        - Ewa Pirzgalska 
 
Przewodniczący Komisji – J. Urbaniak przedstawił porządek obrad: 

1. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyraŜenia zgody  
na realizację w 2010 r. przez Miejsko-Gminny Ośrodek Pomocy 
Społecznej w Więcborku projektu systemowego w ramach Programu 
Operacyjnego Kapitał Ludzki – Priorytet VII „Promocja Integracji 
Społecznej, Działanie 7.1 Rozwój i upowszechnianie aktywnej 
integracji, Poddziałanie 7.1.1 Rozwój i upowszechnianie aktywnej 
integracji przez ośrodki pomocy społecznej”. 

2. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia regulaminu 
określającego wysokość dodatków, warunków obliczania 
wynagrodzenia za godziny ponad wymiarowe i godziny doraźnych 
zastępstw dla nauczycieli zatrudnionych w placówkach oświatowych 
gminy Więcbork. 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia regulaminu 
określającego zasady podziału specjalnego funduszu nagród dla 
nauczycieli zatrudnionych w placówkach oświatowych gminy 
Więcbork. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budŜecie Gminy 
Więcbork na 2010 rok. 

5. Sprawy róŜne. 
 
Nikt nie wniósł uwag do przedstawionego porządku obrad więc przystąpiono 
do jego realizacji. 
 
Przewodniczący Komisji – J. Urbaniak poprosił o przedstawienie punktu 
pierwszego przez T. Siekierkę. 
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T. Siekierka wyjaśnił, Ŝe podjęcie uchwały jest niezbędne w celu złoŜenia 
projektu. W 2008 r. podpisano umowę ramową i co roku podpisuje się 
umowę na realizację projektu. Gmina wnosi wkład własny 10,5% wartości 
projektu. Wniesienie wkładu własnego jest zgodne z przepisami. Dodać 
naleŜy, Ŝe nie są to dodatkowe pieniądze, o które wnioskuje MGOPS.  
Te pieniądze zostaną wykorzystane jako zasiłki celowe i są one juŜ 
zaplanowane w budŜecie opieki.  
 
J. Urbaniak zapytał Dyrektora MGOPS T. Siekierkę czy Program ten spełnia  
jego oczekiwania oraz czy środki przeznaczone są na wypłatę zasiłków. 
 
T. Siekierka odparł, Ŝe realizowany program to nie wypłata zasiłków. Zasiłki 
są wkładem własnym Gminy. Przewiduje się udział 22 osób. Program  
to kursy i szkolenia typu kurs prawa jazdy, obsługi kas fiskalnych, 
opiekunki. Zasiłek osoby uczestniczące w projekcie i tak dostają, więc 
program dodatkowo nie obciąŜa budŜetu. Daje to natomiast moŜliwość 
pracownikowi opieki wpływania na osoby i ich uczestnictwo w projekcie. 
Efekty są i uwaŜam, Ŝe Program spełnia moje oczekiwania. Ludzie uzyskują 
dodatkowe kwalifikacje. Kilka z nich juŜ podjęło pracę. Są to głównie efekty 
dla ludzi, a dodatkowo MGOPS zakupił sprzęt i meble. 
 
W. Kuszewski: „WyraŜę opinię części mieszkańców – osoby, które korzystają  
z pomocy uczestniczą w imprezach, na które nie stać ludzi pracujących”. 
Powinno zmniejszać się potrzebę korzystania z opieki. Ile osób podjęło pracę. 
 
T. Siekierka wyjaśnił, Ŝe w 2008 r. uczestnikami projektu były kobiety.  
Dla wielu z nich problemem było w ogóle wyjście z domu chociaŜby na 
godzinę. Szkolenie było zmianą sposobu myślenia.. MęŜowie często dochodzą 
do wniosku, Ŝe Ŝonom trzeba pomóc w codziennych obowiązkach, np. przy 
pilnowaniu dzieci. Wspólne wyjazdy to integracja. Chodzi teŜ o to, aby 
pokazać tym osobom inne Ŝycie. Nie my wymyśliliśmy zasady projektu.  
Są takie jakie są. Jedną z zasad jest właśnie integracja. Wyjazdy nie są 
jakimś kosmicznym kosztem. Dodatkowo mamy zapis, Ŝe nieuczestniczenie 
w projekcie powoduje utratę jakichś świadczeń. 
 
J. Fiedler zapytała czy w projektach co roku uczestniczą te same osoby? 
 
T. Siekierka odpowiedział, Ŝe nie. Osoby się zmieniają, zawierane są umowy 
roczne. 
 
S. Schwartz przedstawił sytuację, którą widział w telewizji. Ginie mąŜ, 
rodzina zostaje bez środków do Ŝycia, zwraca się do opieki, ale pomocy nie 
uzyskuje z powodu braku aktu zgonu. Co na ten temat mówią przepisy? 
 
T. Siekierka odpowiedział, Ŝe głównym kryterium jest kryterium dochodowe. 
Jeśli dochód jest wyŜszy moŜna udzielić zasiłku celowego specjalnego. 
„PoniewaŜ sytuacja nie dotyczy naszego ośrodka, a programu nie oglądałem 
trudno wypowiedzieć mi się w tej sprawie. Nie ma sytuacji, Ŝe nie udzielamy 
pomocy i koniec. Pracujemy z wnioskodawcą.” 
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Więcej pytań ze strony radnych nie było, więc przystąpiono do głosowania. 
 
     
Wynik głosowania:  
        „za”:              jednogłośnie 
   
 
 
Ad. 2 i Ad.3 J. Kujawiak wyjaśnił, Ŝe na Komisji BudŜetu nie mógł być 
obecny Dyrektor Biura Obsługi Oświaty Samorządowej – W. Kuczerepa, 
jednak temat poruszany był na Komisji Oświaty i opinia Komisji była 
pozytywna. Podjęcie uchwał nie pociąga za sobą Ŝadnych skutków 
finansowych dla gminy. W poszczególnych grupach awansu spełniamy 
kryteria. Tylko w stosunku do staŜystów mamy do dopłacenia jakieś 10 tys. 
zł. i musimy to zapłacić do końca stycznia. Wszystko uzgodnione jest  
ze związkami zawodowymi. 
 
E. Pirzgalska dodała, Ŝe związki nie wnoszą Ŝadnych uwag do regulaminów. 
Przekroczenie spowodowane jest wydatkami, które nie występują co roku – 
nagrody, odprawy. Dodatki ustawione są w kwotach procentowych. 
Zwiększone wynagrodzenie – zmiana dodatku. W naszej gminie wyszło  
to pozytywnie dla nauczycieli. Przyjęcie tego regulaminu było pozytywne.  
Są dwie uchwały, w związku z uwagami Wojewody. Regulamin ten będzie 
mógł funkcjonować równieŜ w przyszłym roku. 
 
J. Kujawiak stwierdził, Ŝe musimy zbilansować budŜet.  
 
W. Rembelski – Skarbnik Gminy stwierdził, Ŝe jeśli zwiększymy dochody  
to zmniejszą się wydatki. 
 
J. Urbaniak zapytał czy skarbnik ma jakieś uwagi do projektów uchwał.  
 
Skarbnik Gminy – W. Rembelski odpowiedział, Ŝe nie. 
 
Więcej pytań ze strony radnych nie było, więc przystąpiono do głosowania. 
 
Przewodniczący Komisji – J. Urbaniak poprosił o zaopiniowanie projektu 
uchwały w sprawie ustalenia regulaminu określającego wysokość dodatków, 
warunków obliczania wynagrodzenia za godziny ponad wymiarowe i godziny 
doraźnych zastępstw dla nauczycieli zatrudnionych w placówkach 
oświatowych gminy Więcbork. 
 
Wynik głosowania:  
        „za”:              jednogłośnie 
   
 
Przewodniczący Komisji – J. Urbaniak poprosił o zaopiniowanie projektu 
uchwały w sprawie ustalenia regulaminu określającego zasady podziału 
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specjalnego funduszu nagród dla nauczycieli zatrudnionych w placówkach 
oświatowych gminy Więcbork 
 
Wynik głosowania:  
        „za”:              jednogłośnie 
 
 
Burmistrz P. Toczko dodał, Ŝe sprawy te kontroluje Regionalna Izba 
Obrachunkowa i niedopłaty muszą zostać uregulowane do 31 stycznia. 
 
Przystąpiono do omówienia kolejnego projektu uchwały w sprawie zmian  
w budŜecie Gminy na rok 2010. Przewodniczący Komisji – J. Urbaniak 
poprosił o zabranie głosu przez Skarbnika Gminy – W. Rembelskiego. 
 
W. Rembelski wyjaśnił, Ŝe zmian dokonano na podstawie: 

− Art. 16 ustawy z dnia 20 listopada 2009r. (Dz. U. Nr 215 poz. 1664)  
o zmianie ustawy – Prawo ochrony środowiska oraz niektórych innych 
ustaw, stanowiący, iŜ z dniem wejścia w Ŝycie niniejszej ustawy tzn.  
1 stycznia 2010r. likwiduje się gminne fundusze ochrony środowiska  
i gospodarki wodnej. 

− Pisma MGOPS w Więcborku Nr 3010/1/2010 z dnia 11 stycznia 2010r. 
w sprawie zmian w planie wydatków budŜetowych związanych z wejściem 
w Ŝycie z dniem l stycznia 2010r. ustawy z dnia 19 listopada 2009r.  
o zmianie niektórych ustaw związanych z realizacją wydatków 
budŜetowych (Dz. U. z dnia 22 grudnia 2009r.) na podstawie art.17  
w ustawie z dnia 29 grudnia 2005r. o ustanowieniu programu 
wieloletniego „Pomoc państwa w zakresie doŜywiania" (Dz. U. Nr 267, 
póz. 2259 oraz z 2008r. Nr 225, póz. 1487) art. l ust. 2 otrzymał 
brzmienie: „Program jest programem wieloletnim w rozumieniu art. 80 
ustawy z dnia 26 listopada 1998r. o finansach publicznych(Dz. U.  
z 2003r. Nr 15, póz. 148, z późn. zm.) i jest realizowany w latach 2006-
2013". PrzedłuŜono okres realizacji programu z 2009r. do 2013r.  
Na dzień sporządzania projektu budŜetu MGOPS Więcbork na 2010r. nie 
było aktów normatywnych, które regulowałyby realizację programu 
wieloletniego „Pomoc państwa w zakresie doŜywiania" w rozdziale 85295  
i środki finansowe na realizację pomocy w postaci gorących posiłków dla 
dzieci w szkole w kwocie 280.000,00 zł były ujęte w rozdziale 85214. 
Biorąc pod uwagę powyŜsze wnioskuje się o przesunięcie kwoty 
280.000,00 zł z rozdziału 85214 na rozdział 85295 § 3110 celem 
realizacji pomocy w ramach programu wieloletniego „Pomoc państwa  
w zakresie doŜywiania" 

 
Ponadto: 
1. Zmiany w planie wydatków w paragrafach dotyczących dodatkowego 

wynagrodzeniem rocznego związane są z ostatecznym przeliczeniem tego 
wynagrodzenia. 

 
W. Rembelski dodał, Ŝe dochody funduszu stają się dochodami budŜetu.  
W tym roku będą to środki budŜetu gminy, w 2011 r. być moŜe będzie  
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to fundusz wojewódzki, ale na razie nie ma Ŝadnych przepisów w tym 
temacie. 30 tys. zł. z tych środków przeznaczone zostaną na zadrzewienie – 
upiększenie boiska wielofunkcyjnego, a reszta przeznaczona zostanie  
na zakup pojemników na segregację odpadów stałych. 
Burmistrz P. Toczko dodał, Ŝe jeśli uda się wygospodarować to zakupione 
zostaną krzewy do przedszkola w Więcborku, aby odgrodzić spaliny z jezdni 
od placu zabaw. 
 
W. Rembelski dodał, Ŝe z funduszu finansowane były dotacje na budowę 
przydomowych oczyszczalni ścieków. Z budŜetu gminy nie moŜna dotować 
osób fizycznych, więc w tym roku nie będzie to funkcjonowało. 
 
J. Kujawiak nadmienił, Ŝe gmina uzyskała dofinansowanie na budowę  
kanalizacji w Sypniewie w wysokości 1 100 000 zł., ale cała kwota nie 
zostanie wykorzystana. W marcu ogłoszony zostanie konkurs i złoŜony 
zostanie wniosek na II etap kanalizacji w Sypniewie. 
 
W. Rembelski kontynuując temat zmian w budŜecie wyjaśnił, Ŝe kwota  
na dodatkowe wynagrodzenia zostanie przesunięta z części „prace 
interwencyjne”. Urząd zabezpiecza środki na ten cel, a Urząd Pracy refunduje 
te kwoty. Finansowanie z kredytu zmniejszy się prawdopodobnie o 1 mln. zł., 
ale wiadomo to dopiero będzie po otrzymaniu rozliczeń z urzędów 
skarbowych.  
 
J. Urbaniak poprosił, aby zastanowić się nad wydatkowaniem tych pieniędzy 
z funduszu gminnego. MoŜe są jakieś inne draŜliwe tematy. 
 
W. Rembelski odpowiedział, Ŝe tylko 30 tys. zł. przeznaczone zostaną  
na zadrzewienia, a reszta na pojemniki. 
 
Burmistrz P. Toczko dodał, Ŝe teŜ pojemniki na psie odchody. 
 
W. Kuszewski stwierdził, Ŝe pojemnik na osiedlu BoWiD jest systematycznie 
zapełniany, a na ulicy Gdańskiej nie. Poddał pod rozwagę pomysł naklejenia 
na skrzynki nr telefonu do firmy, która napełnia skrzynki torebkami. Zapytał 
równieŜ co z opłatą od posiadania psa. 
 
Burmistrz P. Toczko odpowiedział, Ŝe ludzie nie chcą rejestrować psów  
i płacić. Powiatowy Lekarz Weterynarii zgodził się, Ŝeby pracownik urzędu 
uczestniczył przy szczepieniach psów, ale weterynarze nie chcą się zgodzić. 
 
S. Schwartz uwaŜa, Ŝe powinny być mandaty i naleŜy o tym mówić  
na zebraniach wiejskich. 
 
Więcej pytań nie było, więc przystąpiono do głosowania.   
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Wynik głosowania:  
 
        „za”:              jednogłośnie 
 
Przewodniczący Komisji J. Urbaniak przystąpił do omówienia spraw róŜnych. 
Zapytał jak wygląda sprawa wywoŜenia śniegu z miasta. 
 
Burmistrz P. Toczko odpowiedział, Ŝe uwaŜa, Ŝe minimum śniegu trzeba 
wywieźć. Jest to duŜy koszt. Minimum musimy zrobić: udroŜnić przejazdy, 
posypać sól. Nie będziemy oczyszczać całego miasta. Nie stać nas na to. 
 
J. Urbaniak zapytał czy wszędzie dojedzie pogotowie. 
 
T. Mroziński dodał, Ŝe tak, ale podejście ludzi jest straszne. Wszystkiego Ŝąda 
się od gminy. 
 
W. Kuszewski stwierdził, Ŝe jest duŜy problem z odśnieŜaniem. Przydałaby się 
informacja, Ŝe to obowiązkiem właściciela posesji jest odśnieŜenie  
i uporządkowanie terenu przy swojej posesji. Ile nas kosztuje utrzymanie 
parkingu i osoby, zajmującej się toaletą. 
 
Burmistrz P. Toczko odpowiedział, Ŝe nas to nic nie kosztuje, gdyŜ to  
są prace interwencyjne. 
 
W. Kuszewski zapytał jak zaawansowana jest sprawa pobierania opłat  
za miejsca parkingowe. 
 
Burmistrz P. Toczko odpowiedział, Ŝe jak tylko będą rozliczone inwestycje 
będzie ogłoszony przetarg na pobieranie opłaty za miejsca parkingowe  
i toaletę. 
 
W. Kuszewski stwierdził, Ŝe moŜe system parkomatów byłby dobrym 
rozwiązaniem. 
 
J. Urbaniak nadmienił, Ŝe dobrze byłoby gdyby p. Bąk przygotował to  
na komisję. Przedstawił równieŜ sprawozdanie z działalności Komisji za rok 
2009, stanowiący załącznik Nr 1 do protokołu. 
 
Pytań ze strony radnych nie było. 
 
Na tym spotkanie zakończono. 
 
 
Prot. E. Kiestrzyn-Kobus 
 

Przewodniczący Komisji 
 
                                                                              /…/ Jerzy Urbaniak 
   


